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لرستان- سهمی برابر ۳۰ میلیون 
اصله درخت

در  کوچک  نهال  اصله  میلیون   ۳۰
لرستان کاشته می شوند، به آن امید که 
و  برافراشته  قد  درختان  این  روزی 
عرصه های طبیعی این استان، پر از چتر 
شود.احسان  درختان  گسترده 
سهرابی، معاون اداره کل منابع طبیعی 
و آبخیزداری لرستان، گفت: »قرار است 
طی چهار سال، یک میلیارد اصله نهاد 
شود.«معاون  تولید  کشور  سطح  در 
آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  کل  اداره 
استان  »تعهد  داشت:  بیان  لرستان، 
ح بزرگ  لرستان در راستای اجرای این طر
نیز طی چهار سال، تولید و کاشت ۳۰ 

میلیون اصله نهال است.«/ مهر 

مرکزی - تالاب میقان اراک میزبان 
نخستین گروه از پرندگان مهاجر 

است
محیط زیست  حفاظت  مدیرکل 
میقان  »تالاب  گفت:  مرکزی  استان 
اراک، با ورود نخستین دسته از پرندگان 
مهاجر به این تالاب، به صورت رسمی 

میزبانی خود را آغاز کرد.«
آغاز  به  اشاره  با  یوسفی  یوسف 
میقان  تالاب  به  مهاجر  پرندگان  کوچ 
اراک اظهار داشت: »هر ساله از اواسط 
مهرماه، تالاب میقان میزبانی خود را از 

پرندگان مهاجر آغاز می کند.«
وی با اشاره به اینکه بسته به شرایط 
آب و هوایی، این مهاجرت گاهی زودتر و 
گفت:  می گیرد،  صورت  تأخیر  با  گاهی 
»پرندگان مهاجر که شاخص ترین آنها 
درنای خاکستری است؛ هرساله با طی 
و  شمالی  عرض های  از  طولانی  مسیر 
وارد  روسیه  در  سیبری  سرزمین های 
تالاب های شمالی کشور می شوند و با 
مهاجرت  شمالی،  مناطق  شدن  سرد 
خود را با سفر به مناطق گرم تر همچون 

تالاب میقان ادامه می دهند.«/ مهر 

سمنان - افزایش پژوهشگران 2 
درصد برتر دانشگاه در سال ۲۰۲۲

معاون پژوهش و فناوری دانشگاه 
سمنان از افزایش پژوهشگران ۲ درصد 
 ۲۰۲۲ سال  در  سمنان  دانشگاه  برتر 
رتبه بندی  »براساس  گفت:  و  داد  خبر 
 ،Elsevier منتشرشده در پایگاه علمی
نام ۲۱ پژوهشگر از دانشگاه سمنان در 
میان دانشمندان ۲ درصد برتر جهان در 

سال ۲۰۲۲ قرار گرفت.«
کرد:  اظهار  احسانی  محمدحسین 
سامان  منتشرشده،  فهرست  »در 
کمازانی،  موسوی  مهدی  رشیدی،  
 ، حسین نادرپور، محمد صادق ولی پور
سیف الله سعدالدین، علی خیرالدین، 
حامد یونسی، محمد آزادی، مریم رجبی، 
میثم شکوری، مجید اسحاقی، علیرضا 
اصغری،  فرامرز هرمزی، محمد دانایی، 
از  رضائی  پژمان  و  اروجی  اصغر  علی 
لیست  در  سمنان  دانشگاه 
قرار  جهان  برتر  درصد   ۲ دانشمندان 

دارند.«/ ایسنا 

خوزستان- بهسازی شبکه 
فاضلاب ۸ نقطه بحرانی اهواز تا 

قبل از آغاز بارندگی ها
فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
از بهسازی و توسعه شبکه  خوزستان 
فاضلاب ۸ نقطه بحرانی اهواز تا قبل از آغاز 
بارندگی ها خبر داد.محمدرضا کرمی نژاد، 
گفت: »هشت نقطه بحرانی فاضلاب در 
اهواز باقی مانده است که با بهسازی و 
توسعه این شبکه این نقاط تا پیش از 
سطح  در  آبگرفتگی  بارندگی ها،  شروع 
شهر اهواز به حداقل خواهد رسید.«وی 
نقاط  از  میدانی  بررسی های  »در  افزود: 
بحرانی شهر اهواز، این نقاط در مناطق 
کوی رمضان، خیابان حضرت زینب)س(، 
خیابان های  حصیرآباد،  جنوبی،  کمپلو 
دستغیب، یوسفی و آریاشهر در مقطع 
کسایی، ۶۸ متری،  امام شرقی، خیابان 
خیابان های ۲ و ۵ منتهی به خیابان خرداد 
آبفای  دارند.«مدیرعامل  قرار  کیانپارس 
تیم های  تلاش  »با  گفت:  خوزستان 
عملیاتی و طبق برنامه ریزی ها تا قبل از آغاز 
بارندگی ها کار اصلاح همه این نقاط را به 
اتمام می رسانیم تا شاهد مشکل دفع 
اهواز  شهر  سطح  در   فاضلاب 

نباشیم.«

صادرات کالاهای اظهاری از مرز 
خسروی ۶۱ درصد رشد یافت

مدیرکل  و  استان  گمرکات  ناظر 
»صادرات  گفت:  کرمانشاه  گمرک 
در  خسروی  گمرک  اظهاری  کالاهای 
در  سال جاری  از  شده  سپری  ماه   ۶
مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 
از نظر ارزشی ۶۱ درصد و از نظر وزنی ۷۳ 

درصد رشد داشت.«
»در  افزود:  عباس زاده«  »علی اصغر 
 ۲۴۴ سال جاری،  از  شده  سپری  ماه   ۶
کالای  دلار   ۶۲۱ و  هزار   ۱۷۹ و  میلیون 
صادراتی به وزن ۶۰۴ هزار و ۴۸۳ تُن در 
تشریفات  و  اظهار  خسروی  گمرک 
گمرکی آن توسط کارکنان این گمرک در 

کوتاه ترین زمان انجام شد.«
کالاهای  »عمده  کرد:  اظهار  وی 
خسروی،  گمرک  از  اظهاری  صادراتی 
کاشی،  آهن،  سنگ  سیمان،  کلینکر 
سنگ مرمریت، محصولات پلاستیکی، 
تره بار  و  میوه  مصرف،  یک بار  ظروف 

است.«
مدیرکل  و  استان  گمرکات  ناظر 
از  »همچنین  گفت:  کرمانشاه  گمرک 
ابتدای امسال تا پایان شهریورماه، ۱۳۱ 
میلیون و ۱۷۱ هزار و ۸۰۶ دلار کالای سایر 
از  تُن  و ۶۴  هزار  وزن ۳۳۴  به  گمرکات 
ج از کشور  طریق گمرک خسروی به خار

ارسال شده است.«
عباس زاده، عمده کالاهای صادراتی 
و  کاشی  را  خسروی  گمرک  از  عبوری 
غ،  تخم مر سفید،  سیمان  سرامیک، 
و  جام  شیشه  بیسکوئیت،  و  کیک 
لبنیات عنوان کرد.ناظر گمرکات استان 
و مدیرکل گمرک کرمانشاه در مجموع 
حجم کالاهای صادراتی اظهاری و عبوری 
ماهه  در۶  خسروی  گمرک  طریق  از 
نخست سال جاری را ۳۷۵ میلیون و ۳۵۱ 
هزار و ۴۲۸ دلار به وزن ۹۳۸ هزار و ۵۴۷ 

تُن اعلام کرد.

توزیع مکمل آهن برای ۷۰ هزار 
دانش آموز گلستانی آغاز شد

جامعه  تغذیه  بهبود  گروه  رئیس 
علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاونت 
مکمل  توزیع  آغاز  از  گلستان  پزشکی 
آهن و ویتامین D خبر داد و گفت: »۷۰ 
هزار نفر از دانش آموزان استان به مرور 
تا پایان سال تحصیلی این دو مکمل را 

دریافت می کنند.«
کرد:  اظهار  بلوکی  لشکر  فرهاد 
»هرساله با آغاز سال تحصیلی همزمان 
در سراسر کشور با همکاری معلمان، 
مراقبان سلامت و کارشناسان تغذیه 
در دوره چهار ماهه قرص مکمل آهن 
متوسطه  دختر  دانش آموزان  میان 
میان   D ویتامین  کپسول  و  دوم  اول، 
پسر  و  دختر  دانش آموزان  تمام 
متوسطه اول و دوم در استان گلستان 

توزیع می شود.«
ساله   ۱۵ سابقه  به  اشاره  با  وی 
در  دانش آموزان  میان  مکمل  توزیع 
طبق  »امسال  گفت:  گلستان،  استان 
استان  دانش آموز  هزار   ۷۰ برنامه ریزی 
و  میلیون  یک  تحصیلی  سال  پایان  تا 
هزار   ۶۳۰ و  آهن  مکمل  قرص  هزار   ۱۲۰
خواهند  دریافت   D ویتامین  کپسول 
کرد.«رئیس گروه بهبود تغذیه جامعه 
علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاونت 
»وزارت  افزود:   گلستان  پزشکی 
بهداشت هرساله این مکمل ها را تهیه 
اختیار  در  رایگان  به صورت  و  می کند 
میان  توزیع  برای  آموزش وپرورش 
دانش آموزان گروه هدف قرار می دهد.«

با  »دختران  کرد:  بیان  بلوکی  لشکر 
توجه به سرعت رشد و افزایش نیاز بدنی 
به ریزمغذی ها ازجمله آهن با احتمال 
روبه رو می شوند و  آهن  کمبود ذخیره 
برخی از خانواده ها هم به دلیل وضعیت 
کافی  مقدار  تامین  امکان  اقتصادی، 
این ماده مغذی از طریق سفره خانوار را 
ندارند که در نهایت احتمال کم خونی و 

فقر آهن وجود خواهد داشت.«
وی ادامه داد: »کم خونی و فقر آهن 
توان  افت  رفتاری،  اختلالات  باعث 
سیستم  شدن  ضعیف  و  تحصیلی 
ایمنی بدن می شود، لذا دولت هرساله 
مشکلات،  این  بروز  از  جلوگیری  برای 
قرص آهن را در مدارس توزیع می کند و 
در کنار آن کارشناسان مربوطه، آموزش 

تغذیه سالم را هم ارائه می دهند.«

ایرانشهرنگاه روز

ماجرا از ۷ماه پیش شروع شد درست از زمانی که 
پل رودخانه برای تعمیر جمع آوری شد تا دوباره در 
محل آن نصب شود. در تابستان مردم، زیاد مشکلی 
را ماجد شریفی، فعال رسانه ای، در  این  نداشتند. 
به »شهروند« می گوید:  و  عنافچه توضیح می دهد 
تا  شد  جمع آوری  پل  این  امسال  »فروردین ماه 
تعمیرات اساسی روی آن انجام شود و دوباره بعد از 
بازسازی در محل خود قرار گیرد، اما هنوز با گذشت 
هفت ماه از سال، این پل همچنان احداث نشده و 
با شروع مدرسه ها نیز مشکلات مردم بیشتر شده 

است.«
او که خودش ساکن این منطقه است، توضیح 
این  از ۱۶هزار نفر در ۴۲روستای  که بیش  می دهد 
منطقه زندگی می کنند. تا پیش از شروع مدرسه ها 
حکم  که  داشت  وجود  رودخانه  این  در  قایق  یک 
وسیله نقلیه عمومی را ایفا می کرد و برای هر تردد نیز 
از مسافران پول دریافت می کرد، اما بعد از بازگشایی 
مدارس از طرف سپاه پاسداران انقلاب اسلامی دو 
فروند قایق در این رودخانه مستقر شده اند که از 
ساعت ۶صبح تا ۶شب دانش آموزان و مردم را بدون 
مشکلات  از  یکی  درواقع  می کنند.  جابه جا  هزینه 
مردم برطرف شده است، اما مشکل اصلی که نبود 
پل لیبن عنافچه و شهر ملاثانی است همچنان به 

جای خودش باقی است.

تردد برای دانش آموزان سخت است 
و  مدرسه  امکانات،  نبود  که  می دهد  توضیح  او 
مرکز درمانی در این دهستان باعث شده تا مردم این 
منطقه ملزم به تردد به شهر ملاثانی شوند و وجود 
پل بین این دو منطقه یک امر بسیار ضروری و حیاتی 

است. نزدیک ترین شهر به دهستان ملاثانی، مرکز 
شهرستان باوی است که مردم این دهستان تمامی 

امورات خود را در این شهر انجام می دهند.
عمرانی  معاون  به گفته  که  است  حالی  در  این 
پل  ساخت  اجرایی  عملیات  خوزستان  استاندار 
ثابت دهستان عنافچه به طول ۴۲۶ متر و عرض ۱۲ 
متر از سال ۱۳۹۸ آغاز شده اما روند احداث پل کُند و 
هنوز بعد از گذشت سه سال تنها پایه های آن نصب 

شده است. 
خوزستان  استاندار  عمرانی  معاون  به گفته 
شده  برآورد  پل  این  ساخت  برای  که  هزینه ای 
اول  سفر  در  است.  ریال  میلیارد   ۵۶۰ و  هزار   ۲
رئیس جمهوری به خوزستان یک هزار میلیارد ریال 
از محل مسئولیت های اجتماعی نفت به ساخت 
محل  از  است.و  شده  داده  اختصاص  پل  این 
اعتبارات استان ۵۰۰میلیارد ریال برای حل این ماجرا 
درنظر گرفته شده، این در حالی است که در سفر 
بر  قرار  نفت  شرکت  مدیرعامل  با  رئیس جمهوری 
این شد که هزار میلیارد ریال به عنوان مسئولیت 

اجتماعی به این موضوع اختصاص پیدا کند.

درخواست برای نصب مجدد پل شناور
چندی قبل نماینده ولی فقیه در استان خوزستان 
در حاشیه بازدید از محل تردد اهالی روستای عنافچه 
از فرمانده کل سپاه پاسداران و فرمانده نیروی زمینی 
روستای  شناور  پل  مجدد  نصب  خواستار  ارتش 

عنافچه شد.
سیدمحمدنبی  والمسلمین  حجت الاسلام 
اهالی  تردد  محل  از  بازدید  حاشیه  در  موسوی فرد 
روستای عنافچه که به علت نبود پل از قایق برای 

سلامی،  سردار  به  خطاب  می کنند  استفاده  تردد 
فرمانده سپاه و امیر حیدری، فرمانده زمینی ارتش 
خواستار نصب پل شناور این روستا تا زمان تکمیل 

پل ثابت در حال احداث برای این منطقه شد.
وی با اشاره به تردد دانش آموزان، معلمان، زنان، 
رودخانه و  از  با قایق  اهالی روستا  کودکان و دیگر 
احتمال وقوع خطرات جانی گفت: »هم اکنون نصب 
، مطالبه و خواسته مردم این روستاست.« پل شناور

ساخت پل سرعت می گیرد
که  است  گفته  مورد  این  در  نیز  باوی  فرماندار 
شاید تصور بر این باشد که ما به این مسئله توجهی 
و  استانداری  به  بارها  بنده  که  درصورتی  نداریم، 
مسئولان دیگر در این خصوص مراجعه داشتم و از 
روزی که به من مسئولیت داده شد، اولویت اصلی ام 
پل عنافچه بوده است و قول می دهم که به زودی 

این کار انجام شود.
البرزی با بیان اینکه از جانب دولت هیچ کاستی 
ثابت  »پل  می کند:  تصریح  است،  نداشته  وجود 
هیچ اعتباری نداشته و رئیس جمهوری ۱۰۰ میلیارد 
تومان اعتبار به آن اختصاص داد. همچنین امسال 
۲۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای این پول درنظر گرفته 
شد تا برای ساخت پل ثابت، مشکل اعتباری وجود 
نداشته باشد. اکنون نیز کار با سرعت در حال انجام 

است.«
درصد   ۵۰ هم اکنون  ثابت  »پل  کرد:  اظهار  وی 
پیشرفت فیزیکی دارد و کار در حال انجام است که تا 
کامل  به صورت  آینده  سال  ماه  اردیبهشت  پایان 
آماده خواهد شد. بر همین اساس پل شناور را تنها 

برای حدود هفت ماه نیاز داریم.«

« وضعیت پل تخریب شده در عنافچه خوزستان را بررسی می کند «

پل عنافچه  همچنان معلق- دانش آموزان سرگردان
ع مدارس تردد برای    پل ارتباطی یکی از دهســتان ها در خوزســتان ۷ ماه است که برداشته شده اســت. با شرو

ع داشته باشند دانش آموزان خطرناک شــده و می طلبد که مســئولان توجه بیشــتری به این موضو

خط ریلی پایانه مرز رازی فعال می شود
آذربایجان  استاندار  اجتماعی  و  سیاسی  معاون 
غیرفعال  رازی  پایانه  ریل  »هم اکنون،  گفت:  غربی 
است که با دستور استاندار آذربایجان غربی، به زودی 

از ظرفیت این خط آهن استفاده می شود.«
رضا ابراهیمی اظهار کرد: »با هدف راه اندازی منطقه 
مشترک اقتصادی در مرز ایران و ترکیه ریل پایانه مرز 

رازی که غیرفعال است، به زودی فعال می شود.«
وی با اشاره به وجود ظرفیت قابل توجه بیش از ۹۰۰ 
کیلومتری مرز در این استان با سه کشور گفت: »در 
این بین، ۵۵۰ کیلومتر مرز با ترکیه داریم که تاکنون 
نگرفته  صورت  لازم  استفاده  مرز  این  ظرفیت  از 
وضعیت  این  بهبود  برای  سیزدهم  دولت  در  ولی 
»ایجاد  افزود:  است.«ابراهیمی  شده  برنامه ریزی 
مرز جدید ترانزیتی در مرز رازی یکی از مسائل اصلی 
استاندار  اخیر  سفر  در  که  بود  خوی  شهرستان  در 
آذربایجان غربی به ترکیه، ازجمله توافقات و تفاهمات 
اجتماعی  و  سیاسی  شد.«معاون  ج  در سفر  این 
استاندار آذربایجان غربی اضافه کرد: »ایجاد و فعال 
کردن پایانه های موجود در مرز با ترکیه در دستور کار 
غربی  آذربایجان  استاندار  و  سیزدهم  دولت  جدی 
قرار دارد.«وی ادامه داد: »هم اکنون، ریل پایانه رازی 
غیرفعال است که با دستور استاندار آذربایجان غربی، 
به زودی از ظرفیت این خط آهن استفاده می شود تا 

زمینه راه اندازی منطقه اقتصادی مشترک در خوی را 
فراهم کنیم.«

آذربایجان  استاندار  اجتماعی  و  سیاسی  معاون 
غربی، خوی را دارای سابقه فرهنگی و مذهبی بالا و 
جایگاه ویژه در کشور دانست و اظهار کرد: »دولت 
این  و  غربی  آذربایجان  به  متفاوتی  نگاه  سیزدهم 
شهرستان دارد و در تلاش است تا این منطقه در 

حوزه های مختلف به شاخص های مطلوب برسد.«
میدانی  و  مستمر  حضور  به  اشاره  با  وی 
، افزود: »نگاه  رئیس جمهوری در نقاط مختلف کشور

دولت سیدابراهیم رئیسی به پتانسیل های داخل 
کشور و مردم است و تکیه بر مردم، مشکلات کشور 

را یکی از پس دیگری حل می کند.«
آذربایجان  استاندار  اجتماعی  و  سیاسی  معاون 
سال  هشت  در  کشور  مشکلات  زدن  گره  از  غربی 
گذشته به توافق بی اساس گفت و اظهار کرد: »امروز 
در دیپلماسی بین المللی تحولات قابل توجهی اتفاق 
می افتد که براساس تفکر جهادی در مدیران ارشد 
کشور است، زیرا نگاه به داخل دارند. آذربایجان غربی 

تنها استان هم مرز کشور به ترکیه است.«

  ] شهروند[  بعد از گذشت 7ماه از خراب شدن پل هنوز هم تردد برای مردم مشکل است. ده ها هزار نفر که در یک سوی رود کارون قرار دارند و برای 
رسیدن به این سوی پل باید هر روز از دل رودخانه بگذرند. رودخانه ای که گاهی در زمستان ها موج های بلند دارد و می شود بلای جان دانش آموزانی که 
قرار است برای رسیدن به مدرسه به آن سوی رودخانه بروند. با وجود این، چند وقتی است که بحث ساخت پل برای اهالی قوت گرفته است و شنیده های 
خبرنگار »شهروند« از اهالی روستا حکایت از افتتاح آن تا سال آینده دارد، هرچند که بسیاری بر این باورند که ساخت این پل بسیار کند پیش می رود. از اول 

مهرماه دو قایق در این رودخانه مستقر شده اند تا مشکلی برای دانش آموزان پیش نیاید.

نبود امکانات، مدرسه و مرکز 
درمانی در این دهستان باعث 
شده تا مردم این منطقه ملزم 

به تردد به شهر ملاثانی شوند و 
وجود پل بین این دو منطقه یک 
امر بسیار ضروری و حیاتی است. 

نزدیک ترین شهر به دهستان 
ملاثانی، مرکز شهرستان باوی 

است که مردم این دهستان تمامی 
امورات خود را در این شهر انجام 

می دهند


